
Vad händer nu?Jag tror att vi måste ta en intern diskussion på myndigheten på hur man ser på sambandet mellan
naturlig predation och kustfisket. Jag har svårt att uttala mig. Vi måste också diskutera med
Jordbruksverket. 
Indikator för bifångst av säl i fisket kommer att användas vid nästa bedömning enligt
Havsmiljödirektivet (år 2027).

18/9 2023

Frågor som ställdes i chatten
Hur kommer det sig att torskbeståndet i Öresund minskat drastiskt sedan drygt tio år?

Svar (Gustaf Almqvist, projektledare Pilot Stockholms skärgård): 
Öresund är ett område som brukar lyftas som ett positivt exempel, framförallt är det förbudet av
trålning som brukas framhållas som förklaringen för det. Torsken tillhör det västra östersjöbeståndet,
vilket i övrigt under lång tid varit starkt överfiskat. Den nuvarande nedgången antas enligt ICES bero
en kombination av hög naturlig dödlighet (inklusive predation), dålig tillväxt och kroppskondition.  Den
dåliga tillväxten och kondition tros vara kopplat till dåliga syresättning av bottnar och vatten under
saltvattensprångsskiktet, en kombinerad effekt av övergödning och ett allt varmare hav. Det varmare
havet begränsar också torskens förmåga att uppehålla sig i grundare områden viktiga för födosök.

Varför är det oroväckande att bärgning av skjuten gråsäl inte bärgas? Det råder ju handelsförbud på
sälprodukter, så vad ska man göra med bärgad gråsäl?

Svar (Karl Lundström, SLU):
Vi behöver få in prover och data från skjutna djur för forskning. 

Hur kommer HaV att hantera möjligheten för kustfisket att fortsätta med fiske vid de nya siffrorna
från Helcom och Ospar för maxuttag av säl från människan?

Svar (Norbert Häubner, Havs- och vattenmyndigheten): 
Hur kustfisk påverkas är beroende på bedömning mot dessa tröskelvärden och följande
påverkansanalys. Om kustfiske pekas ut som en betydande påverkan måste diskuteras hur kustfiske
kan bidra till att minska bifångst. Dock finns det även möjligheter att tillämpa undantag om det
bedöms nödvändigt. Så definition av tröskelvärden är ett första steg mot åtgärder. Intressenter
kommer att involveras i varje steg mot möjliga åtgärder.

Säl oc h skarv
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Man tar inte hänsyn till att det skulle finnas skillnader från år till år. Man gör det på samma sätt
varje år, oavsett hur säsongen ser ut. Värt att diskutera om det behöver justeras.
Naturhistoriska riksmuseet funderar på det. 
Sälarna ingår i miljöövervakningen, fertilitet och fettjoklek för gråsäl men inte för vikarsäl och
knubbsäl. 
Information från jägare uppskattas! 

18/9 2023

Frågor som ställdes i chatten
Är Norge förbunden till Helcom?

Svar (Norbert Häubner, Havs- och vattenmyndigheten): 
Nej, Norge är inte med i Helcom men i Ospar. Där diskuterar vi samma frågor.

Jag undrar om jaktkvoten revideras inom exvis Östersjön beroende på var i Östersjön det är och
på andel populationens tillväxt.

Svar (Norbert Häubner, Havs- och vattenmyndigheten): 
Det är en kvot för hela svenska Östersjön. Det finns ingen regional kvot. 

Bedömningen av sälstam, tar man också hänsyn till sen vår osv, dvs att säl kanske samlas senare.
Görs bedömning om de sälar som finns, undernäring?

Svar (Karl Lundström, SLU):

Vilket är förvaltningsmålet för säl? Uppnås det med 1330 skjutna sälar?

Svar (Norbert Häubner, Havs- och vattenmyndigheten): 
Det är ingen exakt siffra utan 80 procent av det som är möjligt. Men då är frågan vad är möjligt. 
Förvaltningsmålet enligt havsmiljödirektivet är att alla tre sälarter ska nå god miljöstatus -
definitionen för god miljöstatus för de tre sälarterna definierat i Havs- och vattenmyndighetens
författningssamling, HVFMS. 

Hur ser Naturvårdsverket på konsekvenserna kring skarvens predation lokalt på fiskpopulationer.
Finns det data på hur populationerna har sett ut tex efter kusten norra uppland/södra norrland? 

Svar (Christine Aminoff, Naturvårdsverket): 
Havs- och vattenmyndigheten är ansvarig för fiskbestånden, vidare har fiskevårdskonsulenterna
hos länsstyrelsen kännedom om regional data. 
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https://www.havochvatten.se/download/18.51861935167c35ddc68b04ab/1605614326825/HVMFS-2012-18-keu-20190101.pdf
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Frågor som ställdes i chatten
Hur påverkar nedgången i fiskbestånden förvaltningen av säl och skarv. Tas hänsyn till detta i
förvaltningen? 

Svar (Malin Karlsson. SLU): 
Skulle vilja testa det i ett begränsat område - stuprörsförvaltning - vem gör avvägningar när det
krockar? Sture Hansson artikel 2017 - hur stort uttag det är från yrkesfiske, sportfiske - grov - finns
inte många artiklar om påverkan - ta in andra slags kunskap - fiskeguider, lokalbefolkning. Arbeta
annorlunda i det här projekt. Siklöjan.

Hur kommer siffran 417 respektive 1330 i mänsklig "dödlighet" på säl påverka tilldelning av säl
för licensjakt/ skyddsjakt.

Svar (Norbert Häubner, HaV): 
Bifångst ingick inte i indikatorn

Norges förvaltningsplan för knubbsäl är max 10000 st alltså 1/3 av västkustens population.
Varför skiljer det så mycket? 

Svar (Gustaf Almqvist, projektledare Pilot Stockholms skärgård):  
Norge är inte med i EU men svaret behöver utvecklas. Dock hade vi inte kompetens att svara på
den ytterligare.

Anser NV att det finns tillräckligt med kunskap för att kunna revidera den nationella
skarvförvaltnings planen?. Finns sedan den lokala kunskapen hos respektive Länsstyrelse?

Svar (Christine Aminoff, Naturvårdsverket): 
Regeringen har gett Naturvårdsverket tillsammans med Havs- och vattenmyndigheten uppdraget
att revidera den nationella förvaltningsplanen för storskarv. Den nationella förvaltningsplanen ska
bland annat vara adaptiv och kunna hantera ny och förbättrad kunskap. Förvaltningsplanen ska
även vara uppbyggd för att fortsättningsvis vara vägledande för länsstyrelserna, vilka vidare
ansvarar för att beslut om förvaltningsåtgärder och skyddsjakt utformas i enlighet med gällande
förordningar och vägledningar samt att det ställs krav på rapportering.
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Frågor som ställdes i chatten
Ett stort problem med skyddsjakt på skarv för att skydda viktiga uppväxtområden för fisk är bl.a
att det krävs skottillstånd på många platser och sen alla möjliga fågelarter som inte får störas. Här
finns ingen möjlighet att skydda fisk? 

Svar (Niclas Åberg, 8+fjordar): 
Behöver ansöka om skottillstånd hos polisen för jakt inom tätbebyggt område. Kan ibland vara
lämpligare att använda sig av skrämselmetoder i dessa områden.

Övrigt

Kommentar från Karl Lundström SLU: 
Om man undrar över dippen i diagrammet i presentationen från Norbert Häubner, Havs och
vattenmyndigheten (HaV). Finska data för säl från 2018 saknas. Dvs ingen övervakning gjordes i
Finland 2018.
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